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Utdragsbestyrkande:

Nämnd Kommunstyrelsen

Offentligt sammanträde Nej

Sammanträdesdag 1 februari 2021

Tid och plats Klockan 13:00 – 15:40, A-salen

Ledamöter Frånvarande 
följande paragrafer

Tjänstgörande 
ersättare

 Beslutande Daniel Dronjak (M), 
Ordförande
Nicholas Nikander (L)
Christian Ottosson (C)
Christina Eklund (M)
Jelena Drenjanin (M)
Karl Henriksson (KD)
Ingalill Söderberg (DP)
Lars Björkman (HP)
Sara Heelge Vikmång (S)
Rasmus Lenefors (S)
Ann-Marie Högberg (S)
Rikard Lingström (S) Samtliga Yossi Sigal (S)
Nujin Alacabek (V)
Anders Lönroth (MP)
Mats Arkhem (SD) Samtliga §§ 1-12, 14-23: Eva 

Carlsson-Paulsén (M) 
(lämnar 15:20), §§ 13-14, 
23-27: Martin Nigals (SD) 
(anländer 15:10)

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare

Love Bergström (M), Gunilla Helmerson (M), Henrik Juhlin (C), Bo Källström 
(L), Rolf Johansson (KD), Leif Dyrvall (DP), Sven Nicklasson (HP), Yossi Sigal 
(S), Anneli Sjöberg (S) (lämnar 15:20), Britt Björneke (V), Anders Abel (MP)

Samtliga ledamöter och ersättare, med undantag för ordförande, deltar på 
distans.

Övriga närvarande Se nästa sida

Utses att justera Rasmus Lenefors (S)

Justeringens tid Torsdag den 4 februari 2021 Paragrafer 1-27

Underskrifter

Sofie Wadström
Sekreterare

Daniel Dronjak
Ordförande
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Rasmus Lenefors
Justerande

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida.
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Kommunstyrelsens sammanträde den 1 februari 2021

Övriga närvarande

Camilla Broo, kommundirektör*
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör
Anna Gärdin, framtidsdirektör
Eva Ellenfors, tillförordnad chef lokalplaneringssektionen
Ester Andréasson, tillförordnad administrativ chef*

Maria Klasson, verksamhetshetscontroller på barn- och utbildningsförvaltningen
Angelica Bergholtz, kommunjurist
Jesper Schönberg, lokalcontroller

Tomas Selin (C), politisk sekreterare
Sofie Strömvall (KD), politisk sekreterare
Pelda Qaso (S), politisk sekreterare
Sofia Nilsson (L), politisk sekreterare
Tove Lönstad (S), politisk sekreterare
Jonas Lundgren (V), politisk sekreterare
Peter Johansson (MP), politisk sekreterare
Hampus Holmgren (M), politisk sekreterare
Emil Holmlund (DP), politisk sekreterare

Sofie Wadström, tillförordnad kommunsekreterare*
Robert Lind, IT-drifttekniker*

*: närvarar fysiskt
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BEVIS 
om justering av Kommunstyrelsen protokoll
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 1 februari 2021

Protokollet har justerats den 4 februari 2021

Anslaget sattes upp den 5 februari 2021

Anslaget tas ner den 27 februari 2021

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 26 februari 2021

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, Kommunstyrelsens 
förvaltning, 141 85 Huddinge

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 1

Godkännande av föredragningslistan

Kommunstyrelsens beslut
Föredragningslistan godkänns med följande ändringar:
 

 Ärende 11, Avsiktsförklaring med utgångspunkt från åtgärdsvalsstudie 
bytespunkt Flemingsberg, ligger under felaktig rubrik i föredragningslistan. 
Ärendet ska vidare till kommunfullmäktige för beslut och stannar inte i 
kommunstyrelsen. 

  Ärende 18, Rusta upp fotbollsplan vid Drejarvägen - ställningstagande över 
Huddingeförslag, utgår eftersom ärendet bordlades på SBU den 26 januari.

 Ärende 26, Övriga frågor: Fråga anmäld av Anders Lönroth (MP) angående 
kommunens åtgärder i samband med den pågående branden i byggavfall vid 
Kagghamra, Botkyrka kommun.

 Ärende 27, Tillfälligt tillägg till ägardirektivet för Huge Bostäder AB, läggs 
till föredragningslistan.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 2

Anmälan av jäv 

Sammanfattning
Inget jäv anmäls.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 3

Diarienummer KS-2020/2321.184

Revidering av taxebestämmelser för förskola, fritidshem och 
annan pedagogisk verksamhet– HKF 6210

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet 
– HKF 6210 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 december 
2020.

2. Beslutet enligt punkten 1 ska gälla från den 1 mars 2021.

Sammanfattning
Barn- och utbildningsförvaltningen har i samråd med kommunstyrelsens förvaltning 
utarbetat ett förslag till reviderade föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – 
HKF 6310. Innebörden av förslaget är bland annat att ett grunderbjudande i fråga om 
vistelsetid införs i föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – så 
att alla barn i kommunen erbjuds att delta under 25 timmar per vecka i 
förskoleverksamhet eller vid verksamhet som bedriver pedagogisk omsorg. Som en 
följd av detta har barn- och utbildningsförvaltningen föreslagit justeringar i 
taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 
6210 – eftersom ett förändrat grunderbjudande av förskola och pedagogisk omsorg 
medför att vissa bestämmelser i HKF 6210 inte längre är aktuella.
 
Förskolenämnden har den 9 december 2020, § 8, beslutat föreslå fullmäktige att 
fastställa förskolenämndens ordförandeförslag till reviderade taxebestämmelser för 
förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 6210 – i enlighet med 
bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 december 
2020.
 
De ändringar som förskolenämnden föreslår i taxebestämmelser för förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 6210 – framgår av 
jämförelsetabell i bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 17 december 2020.
 
Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att kommunfullmäktige godkänner förskolenämndens ordförandeförslag 
till taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – 
HKF 6210.
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 
taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet – HKF 
6210 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 december 2020.

Överläggning
Överläggningen på detta ärende är gemensam med paragraf 19 i detta protokoll.
 
Maria Klasson, verksamhetshetscontroller på barn- och utbildningsförvaltningen, 
informerar om ärendet.
 
I ärendet yttrar sig även Nujin Alacabek (V), Rasmus Lenefors (S) och Anders 
Lönroth (MP).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 3.1 till detta protokoll.

Rasmus Lenefors (S) och Anders Lönroth (MP) anmäler gemensam 
protokollsanteckning från Socialdemokraterna och Miljöpartiet, se bilaga 3.2 till detta 
protokoll.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 4

Diarienummer KS-2020/2251.181

Bokslutskommuniké 2020

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Årets preliminära resultat (exklusive exploateringsverksamhet och realisationsvinst) 
är +395 miljoner kronor (+169 miljoner kronor år 2019). Det budgeterade resultatet 
enligt det ekonomiska målet var +126 miljoner kronor. Inkluderat 
exploateringsverksamheten på 25 miljoner kronor är resultatet +420 miljoner kronor 
(+193 miljoner kronor år 2019).
 
Resultatet för 2020 är kraftigt påverkat av den pågående coronapandemin. 
Sammantaget är de ekonomiska effekterna av pandemin på 2020 års resultat positiva. 
Främst till följd av att kompensation från staten till kommunsektorn överstiger de 
negativa effekterna på skatteintäkterna. Även anpassning till nya 
redovisningsprinciper har gett en positiv resultatpåverkan.
 
Nämndernas resultat är 48 miljoner kronor bättre än budget (+97 miljoner kronor år 
2019). Den positiva avvikelsen förklaras av god budgethållning inom flera 
verksamheter. Men också på grund av lägre volymer, dels till följd av en lägre 
befolkningsökning än planerat och dels som en följd av pandemin. Skatte- och 
bidragsintäkterna visar ett överskott med +118 miljoner kronor (+8 miljoner kronor år 
2019). Finansnettot visar ett underskott med 2 miljoner kronor (-9 miljoner kronor år 
2019). Exploateringsverksamheten redovisar ett utfall som är 95 miljoner kronor 
lägre än budget (-66 miljoner kronor år 2019).
 
Sex av nio nämnder redovisar överskott jämfört med budget. Med hänsyn tagen till 
tillåtna budgetöverskridanden är det två nämnder, klimat- och stadsmiljönämnden 
samt gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, som redovisar underskott. Klimat- och 
stadsmiljönämndens underskott på 11 miljoner kronor, exklusive särskilt beslutade 
trygghetsskapande åtgärder på 10 miljoner kronor, avser kostnader för underhåll av 
vägar och parker och negativa effekter av pandemin. Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämndens justerade underskott på 16 miljoner kronor avser 
verksamheten ungdomsgymnasiet och merkostnader för flyktingmottagande.
 
Årets investeringar
Kommunen investerade för 284 miljoner kronor (439 miljoner kronor år 2019). Det 
är 275 miljoner kronor lägre än budget. Avvikelsen avser främst kommunstyrelsen 
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där samhällsbyggnadsprojekt redovisar överskott (165 miljoner kronor) som i 
huvudsak förklaras av tidsförskjutningar i projekt. Även flera av övriga nämnder 
redovisar större plus som avser investeringar som till stor del kommer att genomföras 
under kommande år.

Överläggning
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör, informerar om ärendet.
 
I ärendet yttrar sig även Daniel Dronjak (M) och Nujin Alacabek (V).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 5

Diarienummer KS-2018/416.443

Godstrafikplan för Huddinge kommun

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Godstrafikplanen enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2020 antas med nedanstående 
ändringar och börjar gälla från och med 8 februari 2020:

- Sidan 28, 1b förtydligas så att det framgår att det är kommunens 
näringslivsenhet som avses ingå i gruppen samt att representant från drift och 
underhåll av vägar läggs till.

- Sidan 11 eller 12, läggs följande mening till: För att främja alternativ till 
biltransporter ska kommunens säkerställa att infrastruktur och lastplatser 
möjliggör olika typer av fordon, till exempel el-assisterade lastcyklar.

2. Finansiering av åtgärder som föreslås i godstrafikplanen hanteras inom 
kommunens ordinarie planeringsprocess.

Sammanfattning
Stockholmsregionen växer och Huddinge kommun likaså. Kravet på ett tillgängligt 
och robust transportsystem ökar och kommunen arbetar för en utveckling mot ett 
hållbart samhälle. Ett växande Huddinge kommer att behöva hantera ökade 
godstransporter, avseende transporter till näringslivet, bygg- och avfallstransporter 
och e-handelsgods till privatpersoner. För att uppnå uppsatta mål och visioner i 
Översiktsplan 2030 och Trafikstrategi har en godstrafikplan tagits fram för Huddinge 
kommun.
 
I april 2020 beslutades att förslaget till godstrafikplan skulle skickas på remiss. 
Förvaltningen har mottagit totalt 16 stycken remissvar, varav sex inte hade något att 
erinra eller aktivt avstått från att svara. Sammanfattningsvis ses det som mycket 
positivt att Huddinge kommun tar fram en godstrafikplan. Planen anses belysa viktiga 
strategiska frågor och stämmer väl överens med remissinstansernas bild av 
godstransporternas utmaningar och insatser som krävs för att hantera de 
utmaningarna. I remissvaren betonas vikten av samverkan mellan offentliga aktörer, 
näringslivet och akademin i arbetet med godstransporter. Godstrafikplanen har 
reviderats utifrån inkomna synpunkter.
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Godstrafikplanen tar avstamp i kommunens översiktsplan, trafikstrategi samt 
regionens godsstrategi. En målbild har formulerats för godstrafikplanen: Vid 
planering och utveckling av bostäder, infrastruktur och verksamheter i en levande 
stadsmiljö, beaktas behovet av varuförsörjning, avfalls- och godstransporter. Detta 
sker på ett sätt som säkerställer en förutsägbarhet och minskad miljöpåverkan från 
godstransporterna.
 
För att uppnå denna målbild har godstrafikplanen identifierat fyra inriktningar för det 
fortsatta arbetet med godstrafik:
1) Antalet godstransporter inom exempelvis varuförsörjning, avfalls- och 

byggtransporter ska minimeras, trots ett ökat transportbehov.
2) Framkomlighet, tillgänglighet och goda leveransförhållanden för 

godstransporter ska säkerställas.
3) Godstransporter ska vara en naturlig del i kommunens strategiska och fysiska 

planering.
4) Godstransporternas negativa påverkan på miljö och klimat ska minimeras.

Planen pekar därefter på fem insatsområden, med tillhörande planeringsriktlinjer, 
inom vilka åtgärder föreslås som alla är viktiga att arbeta med för att uppnå 
målbilden:

 Samverkan
 Leveransförhållanden och markanvändning
 Logistik
 Godstransporter i den kommunala planeringen
 Hållbara transporter

Planen tydliggör kommunens utmaningar och ger vägledning för prioriteringar och 
satsningar inom ett flertal områden, såsom nyttjande av gaturummet, effektiv logistik, 
upphandling, samverkan och hur godstransporterna skall bli en del i kommunens 
planering. Med godstrafikplanen som stöd ska godstrafikåtgärder prioriteras, beslutas 
och genomföras.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång 
(S), Daniel Dronjak (M) och Nicholas Nikander (L).
 
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
Miljöpartiets förslag, se bilaga 5.1 till detta protokoll. Förslaget innebär tre 
ändringsförslag gällande bilagan till tjänsteutlåtandet daterat den 25 november 2020.
 
Nicholas Nikander (L) yrkar att kommunstyrelsen ska avslå ändringsförslag 1 och 
bifalla ändringsförslagen 2 och 3 i Miljöpartiets förslag och i övrigt bifalla 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Proposition ställs i fyra steg.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNSTYRELSEN

13 (53)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Först ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroths 
(MP) yrkande om bifall till ändringsförslag 1 i Miljöpartiets förslag mot bifall till 
förvaltningens nuvarande formulering i bilagan. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag till formulering.

Sedan ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroths 
(MP) yrkande om bifall till ändringsförslag 2 i Miljöpartiets förslag, biträdd av 
Nicholas Nikander (L), mot bifall till förvaltningens nuvarande formulering i bilagan. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Anders Lönroths 
m.fl. ändringsförslag.

Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroths 
(MP) yrkande om bifall till ändringsförslag 3 i Miljöpartiets förslag, biträdd av 
Nicholas Nikander (L), mot bifall till förvaltningens nuvarande formulering i bilagan. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Anders Lönroths 
m.fl. ändringsförslag.

Slutligen frågar ordförande om kommunstyrelsen i övrigt kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag och finner härvid att så är fallet.

Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag till beslut 
med undantag av de två ändringar som ska göras i bilaga 1 i enlighet med ovan. 

Reservationer
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut avslå Miljöpartiets 
ändringsförslag 1 till förmån för eget förslag, se bilaga 5.1 till detta protokoll.

Protokollsanteckningar
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 5.2 till detta protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 5.3 till detta protokoll.

Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 5.4 till detta 
protokoll.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 6

Diarienummer KS-2020/2523.184

Översyn av HKF 1210, Avgifter för vissa upplåtelser av 
offentlig plats.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Förslag till revidering av HKF 1210 godkänns i enlighet med bilaga till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 november 
2020.

2. Förslag till tillfälligt avsteg under perioden den 1 januari till den 30 september 
2021 från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av offentlig plats, 
avseende nya punkten 3.4

Sammanfattning
 Vid upplåtelser av offentlig plats tar kommunen ut en avgift enligt den taxa som 
anges i gällande HKF 1210 (Taxa för upplåtelse av offentlig plats). Som en del av 
mark- och exploateringssektionens verksamhetsutveckling har en översyn av HKF 
1210 genomförts under hösten 2020.
 
En omvärldsbevakning är genomförd för att få en uppfattning om hur avgiftsnivåer 
och särskiljning av olika upplåtelseändamål tillämpas hos andra kommuner.
 
Justeringar har bland annat gjorts avseende upplåtelseändamål och avgifter. 
Upplåtelseändamål som tidigare har saknats har tillkommit och justering av tidigare 
avgifter har skett.
 
Nya och förändrade punkter i taxan som föreslås är följande:

Utegymnastik (ny punkt)

Filminspelning (ny punkt)

Digital reklam (ny punkt)

Evakueringsbyggnader, tex i samband med ombyggnation (ny punkt)

Byggetablering (befintlig punkt där höjning av taxa föreslås)

Fristående container, arbetsbod, upplag eller liknande (befintlig punkt där höjning 

av taxa föreslås)
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Bedömningen är att kommunen kommer få en ökad intäkt på 180 000 kronor årligen 
som en följd av de nytillkomna upplåtelseändamålen och justerade avgifterna.
 
Revideringen medför en tydligare och mer användarvänlig taxa. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslår att förslag till revidering av HKF 1210 enligt bilaga godkänns.
 
Kommunstyrelsens förvaltning har även utrett vad kommunen kan göra för att minska 
smittspridningen i kommunen i samband med spridningen av det nya coronaviruset.
 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om tillfällig befrielse av avgift avseende 
punkterna 2.1-2.4 under perioden 1 mars till 31 december 2020 (KS 2020/792). För 
dessa punkter har kommunstyrelsens förvaltning föreslagit förlängning av avsteget i 
pågående ärende KS-2020/2207.
 
Förvaltningen föreslår även att det görs tillfälligt avsteg från taxan HKF1210 
avseende tillkomna punkten 3.4 Utegymnastik under perioden 1 januari 2021 till 30 
september 2021.
 
Syftet med lättnaderna bedöms främst vara för att minska smittspridningen i 
kommunen.
 
Minskad intäkt för det tillfälliga avsteget från taxan är svår att bedöma men rör sig 
uppskattningsvis om 10 000 kronor under 2021.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nicholas Nikander (L) och Daniel 
Dronjak (M).
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut, se 
bilaga 6.1 till detta protokoll, som innebär ett ändringsförslag i förvaltningens andra 
beslutssats.
 
Nicholas Nikander yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut i sin helhet.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Proposition ställs i två steg.
 
Först ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
andra beslutssats, mot bifall till Sara Heelge Vikmångs ändringsförslag på densamma. 
Ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens andra beslutssats.
 
Härefter frågar ordförande om kommunstyrelsen i övrigt kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut och finner härvid att så är fallet. 

Kommunstyrelsen beslutar således i enlighet med förvaltningens förslag till beslut i 
sin helhet.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNSTYRELSEN

16 (53)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Reservationer
Sara Heelge Vikmång (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se 
bilaga 6.1 till detta protokoll.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 7

Diarienummer KS-2018/290.312

Utvecklingsplan för Flemingsberg - beslut om samråd

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra samråd om förslaget till utvecklingsplan för 
Flemingsberg.

Sammanfattning
Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i samverkan med 
Botkyrka kommun upprätta ett förslag till utvecklingsplan för Flemingsberg (KS 
2018/290). Arbetet har nu kommit till den punkt då det är dags för samråd för att 
inhämta synpunkter på förslaget.
 
Syftet med utvecklingsplanen är att på en övergripande nivå visa kommunernas vilja 
och ambitioner gällande den framtida utvecklingen i Flemingsberg. 
Utvecklingsplanen ska stå för helhetstanken och vara garanten för att de projekt som 
sedan planeras och genomförs bit för bit hänger ihop i en helhet och bildar ett hållbart 
och attraktivt Flemingsberg.
 
Utvecklingsplanen visar liksom kommunens översiktsplan en möjlig framtida 
utveckling men säger inte att vi ska genomföra allt som föreslås. Det finns dock 
ekonomiska överväganden att göra som leder till att åtgärder behöver genomföras i en 
viss ordning för att säkerställa en god exploateringsekonomi.
 
Utvecklingsplanen är liksom översiktsplanen inte juridiskt bindande men ska vara 
vägledande för kommande detaljplaner och program samt fungera som 
planeringsunderlag för investeringar i offentliga miljöer, verksamheter och 
infrastruktur.
 
Utvecklingsplanen har arbetats fram tillsammans med Botkyrka kommun och beslut 
om samråd fattas i båda kommunerna. Syftet med samrådet är att få fram ett så bra 
beslutsunderlag som möjligt och att ge möjlighet till insyn och påverkan. Samråd 
kommer att ske med länsstyrelsen, regionen och övriga grannkommuner. Invånare i 
både Huddinge och Botkyrka kommuner, bransch- och intresseorganisationer samt 
lokala föreningar och grupper ges möjlighet att komma med synpunkter. Alla 
synpunkter kommer att dokumenteras i en samrådsredogörelse som också redovisar 
hur synpunkterna tillgodoses i ett justerat förslag. Samrådsperioden är mellan den 1 
februari och 15 april 2021.
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Överläggning
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth 
(MP), Nujin Alacabek (V) och Nicholas Nikander (L).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Protokollsanteckningar
Daniel Dronjak (M) anmäler gemensam protokollsanteckning för Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Huddingepartiet, Drevvikenpartiet, 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet, se bilaga 7.1 till detta protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 7.2 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Alla nämnder
Huge Bostäder AB
Huddinge Samhällsfastigheter AB
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 8

Diarienummer KS-2018/266.312

Utvecklingsplan för Vårby - beslut om samråd

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra samråd om förslag till utvecklingsplan för 
Vårby.

Sammanfattning
Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 
utvecklingsplan för Stadsdelen Vårby (KS-2018/266). Arbetet har nu kommit till den 
punkt då det är dags för samråd för att inhämta synpunkter på förslaget.
 
Syftet med utvecklingsplanen är att på en övergripande nivå visa kommunernas vilja 
och ambitioner gällande den långsiktiga utvecklingen för Vårby stadsdel. 
Utvecklingsplanen ska stå för helhetstanken och vara garanten för att de projekt som 
sedan planeras och genomförs bit för bit hänger ihop i en helhet och bildar ett hållbart 
och attraktivt område.
 
Utvecklingsplanen visar liksom kommunens översiktsplan en möjlig framtida 
utveckling men säger inte att vi ska genomföra allt som föreslås. Det finns dock 
ekonomiska överväganden att göra som leder till att åtgärder behöver genomföras i en 
viss ordning för att säkerställa en god exploateringsekonomi.
 
Utvecklingsplanen är liksom översiktsplanen inte juridiskt bindande men ska vara 
vägledande för kommande detaljplaner och eventuella program samt fungera som 
planeringsunderlag för investeringar i offentliga miljöer, verksamheter och 
infrastruktur.
 
Syftet med samrådet är att få fram ett så bra beslutsunderlag som möjligt och att ge 
möjlighet till insyn och påverkan. Samråd kommer att ske med länsstyrelsen, 
regionen, övriga grannkommuner, nämnder och kommunkoncernens bolag. Invånare 
bransch- och intresseorganisationer samt lokala föreningar och grupper ges möjlighet 
att komma med synpunkter. Alla synpunkter kommer att dokumenteras i en 
samrådsredogörelse som också redovisar hur synpunkterna tillgodoses i ett justerat 
förslag. Samrådsperioden är mellan den 1 februari och 15 april.

Överläggning
Daniel Dronjak (M) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Daniel Dronjak (M) anmäler gemensam protokollsanteckning för Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Huddingepartiet, Drevvikenpartiet, 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet, se bilaga 8.1 till detta protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 8.2 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Alla nämnder
Huge Bostäder AB
Huddinge Samhällsfastigheter AB
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 9

Diarienummer KS-2018/257.312

Utvecklingsplan Kungens kurva- beslut om samråd

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra samråd om förslag till utvecklingsplan för 
Kungens kurva.

Sammanfattning
Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 
utvecklingsplan för Stadsdelen Kungens kurva (KS-2018/257). Arbetet har nu 
kommit till den punkt då det är dags för samråd för att inhämta synpunkter på 
förslaget.
 
Syftet med utvecklingsplanen är att på en övergripande nivå visa kommunernas vilja 
och ambitioner gällande den långsiktiga utvecklingen för Kungens kurva stadsdel. 
Utvecklingsplanen ska stå för helhetstanken och vara garanten för att de projekt som 
sedan planeras och genomförs bit för bit hänger ihop i en helhet och bildar ett hållbart 
och attraktivt område.
 
Utvecklingsplanen visar liksom kommunens översiktsplan en möjlig framtida 
utveckling men säger inte att vi ska genomföra allt som föreslås. Det finns dock 
ekonomiska överväganden att göra som leder till att åtgärder behöver genomföras i en 
viss ordning för att säkerställa en god exploateringsekonomi.
 
Utvecklingsplanen är liksom översiktsplanen inte juridiskt bindande men ska vara 
vägledande för kommande detaljplaner och eventuella program samt fungera som 
planeringsunderlag för investeringar i offentliga miljöer, verksamheter och 
infrastruktur.
 
Syftet med samrådet är att få fram ett så bra beslutsunderlag som möjligt och att ge 
möjlighet till insyn och påverkan. Samråd kommer att ske med länsstyrelsen, 
regionen, övriga grannkommuner, nämnder och kommunkoncernens bolag. Invånare 
bransch- och intresseorganisationer samt lokala föreningar och grupper ges möjlighet 
att komma med synpunkter. Alla synpunkter kommer att dokumenteras i en 
samrådsredogörelse som också redovisar hur synpunkterna tillgodoses i ett justerat 
förslag. Samrådsperioden är mellan den 1 februari och 15 april.
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Överläggning
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Daniel Dronjak (M).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Daniel Dronjak (M) anmäler gemensam protokollsanteckning för Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Huddingepartiet, Drevvikenpartiet, 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet, se bilaga 9.1 till detta protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.2 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Alla nämnder
Huge Bostäder AB
Huddinge Samhällsfastigheter AB
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Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 10

Diarienummer KS-2018/279.312

Utvecklingsplan för kommundelarna Sjödalen och Fullersta 
med fokus centrala Huddinge – beslut om samråd 

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar om att genomföra samråd om förslag till utvecklingsplan 
för Sjödalen och Fullersta med fokus centrala Huddinge.

Sammanfattning
Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 
utvecklingsplan för kommundelarna Sjödalen och Fullersta med fokus centrala 
Huddinge (KS 2018/279). Arbetet har nu kommit till den punkt då det är dags för 
samråd för att inhämta synpunkter på förslaget.
 
Syftet med utvecklingsplanen är att på en övergripande nivå visa kommuns vilja och 
ambitioner gällande den framtida utvecklingen i centrala Huddinge och 
kommundelarna Sjödalen och Fullersta. Utvecklingsplanen ska stå för helhetstanken 
och vara garanten för att de projekt som sedan planeras och genomförs bit för bit 
hänger ihop i en helhet och bildar ett hållbart och attraktivt område.
 
Utvecklingsplanen visar liksom kommunens översiktsplan en möjlig framtida 
utveckling men säger inte att vi ska genomföra allt som föreslås. Det finns dock 
ekonomiska överväganden att göra som leder till att åtgärder behöver genomföras i en 
viss ordning för att säkerställa en god exploateringsekonomi.
 
Utvecklingsplanen är liksom översiktsplanen inte juridiskt bindande men ska vara 
vägledande för kommande detaljplaner och program samt fungera som 
planeringsunderlag för investeringar i offentliga miljöer, verksamheter och 
infrastruktur.
 
Syftet med samrådet är att få fram ett så bra beslutsunderlag som möjligt och att ge 
möjlighet till insyn och påverkan. Samråd kommer att ske med länsstyrelsen, 
regionen, övriga grannkommuner, nämnder och kommunkoncernens bolag. Invånare 
bransch- och intresseorganisationer samt lokala föreningar och grupper ges möjlighet 
att komma med synpunkter. Alla synpunkter kommer att dokumenteras i en 
samrådsredogörelse som också redovisar hur synpunkterna tillgodoses i ett justerat 
förslag. Samrådsperioden är mellan den 1 februari och 15 april.
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Överläggning
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Nujin Alacabek (V).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Daniel Dronjak (M) anmäler gemensam protokollsanteckning för Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Huddingepartiet, Drevvikenpartiet, 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet, se bilaga 10.1 till detta 
protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 10.2 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Alla nämnder
Huge Bostäder AB
Huddinge samhällsfastigheter AB
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Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 11

Diarienummer KS-2020/1989.352

Avsiktsförklaring med utgångspunkt från åtgärdsvalsstudie 
bytespunkt Flemingsberg

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, Region Stockholm trafikförvaltningen 
och Trafikverket avseende åtgärdsvalsstudie bytespunkt Flemingsberg godkänns i 
enlighet med bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
30 november 2020.

Sammanfattning
Hösten 2018 påbörjade Trafikverket tillsammans med Huddinge kommunen och 
Region Stockholm Trafikförvaltningen en åtgärdsvalsstudie (ÅVS) för den norra 
stationsuppgången i Flemingsberg, bytespunkt Flemingsberg. Syftet med ÅVS:en var 
att med utgångspunkt i den planerade bebyggelseutvecklingen och de planerade 
infrastruktursatsningarna i Flemingsberg med omland ta fram förslag på åtgärder som 
möjliggör att en attraktiv, effektiv, trygg och säker bytespunkt utvecklas i 
Flemingsberg. ÅVS:en färdigställdes under början av 2020 och parterna har därefter 
förhandlat om en överenskommelse kring föreslagna åtgärder, vilka hanteras i denna 
avsiktsförklaring. Avsiktsförklaringen syftar till att beskriva och befästa en 
gemensam process för parternas fortsatta samverkan med de rekommenderade steg 1-
4 åtgärderna från ÅVS:en.
 
ÅVS:en rekommenderar sju åtgärdspaket, med steg 1-3 åtgärder, som uppfyller 
ÅVS:ens mål på kort sikt. Några av dem är sammankopplade med de långsiktiga 
åtgärdspaketen (steg 4 åtgärder). I avsiktsförklaringen har fyra åtgärdspaket 
formulerats med förtydligande om ansvarig part samt deltagande part. Kommunen 
kommer att inneha ansvar i tre av de fyra åtgärdspaketen enligt denna 
avsiktsförklaring, åtgärdspaket för utökad samverkan, cykel och gångtrafik.
 
För att uppnå ÅVS:ens samtliga överenskomna mål och som klarar 
resandeprognoserna, i enlighet med RUFS 2050 och Utvecklingsprogram 
Flemingsberg, krävs dock mer omfattande åtgärder. Studien presenterar två 
alternativa lösningar innehållandes steg 4 åtgärder; Planskild korsning respektive 
Överdäckning.
 
I avsiktsförklaringen är ingående parter överens om en gemensam process för fortsatt 
samverkan med de rekommenderade steg 1-4 åtgärderna. Avsiktsförklaringen 
behandlar ansvars- och kostnadsfördelningen för genomförande av fördjupade 
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utredningar av steg 4 åtgärder. Utredningarna genomförs i syfte att utgöra underlag 
för att möjliggöra för kommande avtal och inriktningsbeslut om val av steg 4 åtgärd. 
Kommunen kommer att inneha ansvar i två av de tre föreslagna utredningarna, risk 
och genomförandeanalys samt utredning och underlag för kommande 
överenskommelse om finansiering.
 
I den fortsatta processen kommer kommunen att ha ett övergripande 
samordningsansvar för de planerade åtgärderna.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Anders Lönroth (MP).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 11.1 till detta 
protokoll.
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Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 12

Diarienummer KS-2020/2012.211

Överenskommelse om fastighetsförvärv i Solgård

Kommunstyrelsens beslut
Avtal om åtagande avseende förvärv av fastigheter i Solgård, mellan Huddinge 
kommun och Trafikverket godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 december 2020.

Sammanfattning
Trafikverket genom program Tvärförbindelse Södertörn, nedan Trafikverket, 
upprättar en vägplan som möjliggör byggnation av Tvärförbindelse Södertörn. 
Vägplanen får inte strida mot kommunala detaljplaner. Arbete pågår att upphäva och 
upprätta nya detaljplaner längs sträckningen så att vägplan och detaljplan inte strider 
mot varandra. Beslut om planuppdrag för arbetet med detaljplanerna togs på 
Huddinge kommunstyrelses sammanträde 31 maj 2017, §43.
 
I samband med detaljplanearbetet har konstaterats att sex stycken fastigheter i 
Solgård längs Marsvägen, Huddinge Mars 3 – 4 och Huddinge Merkurius 9 – 12, 
nedan kallad fastigheterna, påverkas negativt av buller. På grund av framtida 
bullernivåer för dessa fastigheter så kommer de att bli olämpliga som bostäder. 
Därför upprättas en ny detaljplan för dessa fastigheter, där fastigheterna regleras som 
allmän plats. I samband med att dessa detaljplaner antas får kommunen en 
inlösensskyldighet för fastigheterna som huvudman för allmän plats.
 
Inlösen genomförs efter lagakraftvunnen detaljplan. Det här avtalet möjliggör dock 
för kommunen i samverkan med Trafikverket, att påbörja samtal med 
fastighetsägarna om formerna för ett förtida förvärv i samband med att avtalet 
godkänns.
 
Genom detta avtal tar Trafikverket på sig det ekonomiska ansvaret för 
inlösenskyldigheten och ansvaret för att i samverkan med kommunen föra dialogen 
med fastighetsägarna. Kommunen ansvarar för kostnader för eget arbete och för 
kommande fastighetsbildningsförrättningar.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 12.1 till detta 
protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 12.2 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Trafikverket genom program Tvärförbindelse Södertörn
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 13

Diarienummer KS-2020/2630.381

Tangentvägen genomförande

Kommunstyrelsens beslut
Pågående entreprenad med JM Entreprenad (JME) för arbetena inom ramen för 
projektet Tangentvägen hävs.

Sammanfattning
Inom ramen för projektet Tangentvägen ska Huddinge kommun bygga ut en ny 
huvudgata i Kungens kurva och två torg. Stockholm Vatten (SVOA) ska bygga om 
dagvattennätet i området. Innan kommunen kan påbörja sina arbeten måste SVOA 
vara klar med sina arbeten. Innan SVOA kan påbörja sina arbeten måste de erhålla en 
vattendom från mark- och miljödomstolen.
 
2018 undertecknade kommunen avtal med JM Entreprenad (JME) för utbyggnad av 
kommunens anläggningar. Efter avtalets undertecknande har SVOA under flera år 
kommit med olika bedömningar kring när en vattendom kan vara erhållen. I början av 
2019 var bedömningen att vattendom kan var erhållen under hösten 2019, senaste 
bedömning är att SVOA har en vattendom tidigast hösten 2021.
 
Osäkerheten i tidplanen medför risker för kommande fördyringar i projektet givet det 
avtal som finns med JME.
 
Kommunstyrelsen förvaltnings bedömning är att det finns förutsättningar för att häva 
entreprenaden med JME eftersom förutsättningarna från avtalets ingång väsentligt har 
förändrats på grund av avsaknad av vattendom.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet ska skickas till
JM Entreprenad (JME)
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 14

Diarienummer KS-2020/1155.21

Markanvisningstävling för område C och E på Hälsovägen - 
Grantorp 5:3

Kommunstyrelsens beslut
Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och SHH Bostad AB 
rörande del av fastigheten Grantorp 5:3 m.fl (Hälsovägen) inom kommundelen 
Flemingsberg, godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsen förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 8 december 2020.

Sammanfattning
Huddinge kommun har under år 2020 genomfört en markanvisningstävling för 
bostäder avseende de återstående områdena C och E inom detaljplan för Hälsovägen. 
SHH Bostad AB (SHH) har utsetts till vinnare av tävlingen och kommunstyrelsens 
förvaltning har därför upprättat ett förslag till mark- och genomförandeavtal mellan 
kommunen och SHH, se bilaga 1. Deras förslag innebär tillskapandet av cirka 300 
bostäder varav cirka 11 radhus. Förslaget bidrar till platsens identitet och Huddinges 
varumärke genom att visa på åtgärder för att leva upp till de tre övergripande 
strategierna samt innovativa boendeformer.
 
Avtalsförslaget innebär att Huddinge kommun överlåter mark till SHH för en 
köpeskilling om totalt 50 miljoner kronor. Kommunen ansvarar för och finansierar 
om- och nybyggnad av gator och torg inom detaljplaneområdet samt upprustning av 
Flemingsbergsparken. Kostnaderna bedöms till cirka 50 miljoner kronor. SHH ska 
bland annat medverka till att bekosta flyttning av befintliga ledningar samt överta 
kommunen avtal med Riksbyggen avseende del i parkeringsanläggning. I övrigt 
innehåller avtalet sedvanliga villkor.
 
Genomförd markanvisningstävling och tecknandet av mark- och genomförandeavtal 
med SHH innebär att kommunen överlåtit all kommunägd kvartersmark inom 
detaljplanen för område vid Hälsovägen i Flemingsberg. Totalt innebär det intäkter 
om 139 miljoner kronor, inklusive tidigare avtalade intäkter, vilket ger en nettointäkt 
om cirka 89 miljoner kronor för projektet. Utbyggnad av allmänna anläggningar 
startar kvartal 4 2020 och bostadsutbyggnad kan starta under år 2022 efter utförda 
kommunala arbeten.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Beslutet ska skickas till
SHH Bostad AB
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 15

Diarienummer KS-2020/2087.313

Detaljplan för bostäder och service – beslut om planuppdrag 
för fastigheterna Verkstaden, Hantverket och Tonfisken med 
flera i Storängen i kommundelen Sjödalen

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva 
ny detaljplan för fastigheterna Verkstaden, Hantverket och Tonfisken med flera inom 
kommundelen Sjödalen i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 11 november 2020.

Sammanfattning
I centrala Huddinge pågår planering för en omfattande utbyggnad de närmaste åren. I 
Storängen pågår en omvandling av området till en ny stadsdel som omfattar bostäder, 
service, parker, torg och gator, en skola, förskolor, idrottshall och bollplan. 
Förändringen har påbörjats i kvarteren Brandstegen med flera, cirka 650 bostäder och 
service. Etapp 2 är pågående detaljplanering av kvarteren Fabriken-Förrådet med 
cirka 1650 bostäder och i etapp 3, kvarteret Aspen med flera, planeras för skola, 
förskola, idrott och parkstråk.
 
Vincero AB har presenterat ett projekt för kommunen med förslag till utveckling av 
nästkommande etapp 4, i Storängen. Exploatören vill pröva möjligheten att uppföra 
bostäder och service. Förslaget bör, enligt exploatören, kunna generera cirka 1800 
bostäder.
 
Syftet med projektet är att omvandla kvarteren till attraktiva och hållbara stadskvarter 
som ett led i utvecklingen av centrala Huddinge. Området föreslås utvecklas med 
kvaliteter som överensstämmer med planeringen i etapp 2. I gatuplan, främst mot 
Centralvägen men även mot andra gator ska verksamheter tillkomma som erbjuder 
arbetsplatser och god service till boende.
 
Det kommer att finnas behov av närbutik och cirka två förskolor. Även områdets 
närpark behöver ingå i denna etapp. Parken kommer utöver rekreation och andra 
ekosystemtjänster att behöva hantera fördröjning av vattenflöden vid skyfall.
 
Arbetet kommer att ha en tydlig hållbarhetsprägel, med särskilt fokus på social 
hållbarhet, ekosystemtjänster, mobilitet och energiförsörjning.
 
Planområdet ligger inom kommundelen Sjödalen och är idag ett industriområde 
mellan gatorna Centralvägen, Sjödalsvägen, Björkholmsvägen och Storängsleden. 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNSTYRELSEN

33 (53)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Norr om planområdet planeras skola, förskola, idrottshall och ett parkstråk. I öster 
angränsar planområdet till det kvarvarande industriområdet och mot väster angränsar 
området till den kommande bostadsbebyggelsen i etapp 2. I söder möter området 
Storängsleden som, efter det att den nya tvärförbindelsen är klar, kommer att övergå i 
kommunal ägo och kunna omvandlas till en lugnare gatumiljö.
 
Förvaltningen ser positivt på projektet och strävar efter att uppnå föreslaget antal 
bostäder under förutsättning att:

 tätheten i de kommande bostadskvarteren inte blir högre än etapp två, Fabriken 
Förrådet,

 att bostadsgårdarna blir tillräckligt stora,
 att närparken får en tillräcklig storlek som klarar det nya befolkningstrycket,
 att förskolegårdarna erhåller tillräcklig friyta för barnen,
 att tillräcklig service erhålls i bottenvåningarna.

 
Denna etapp 4, Verkstaden-Hantverket-Tonfisken, finns med i ”Plan för 
samhällsbyggnad och lokalförsörjning 2020 med utblick till 2035”.
 
Planförslaget är förenligt med Huddinge kommuns översiktsplan där planområdet är 
markerat som ett primärt förtätnings- och utbyggnadsområde.

Förslag till intentionsavtal mellan kommunen och exploatören har tagits fram och
hanteras i ett separat ärende samtidigt med beslutet om planuppdrag.

En preliminär bedömning är att genomförandet av planen inte antas medföra en
betydande miljöpåverkan. Därmed behöver inte en strategisk miljöbedömning
göras eller miljökonsekvensbeskrivning upprättas.

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att planuppdrag ges med angivna
förutsättningar i förvaltningens tjänsteutlåtande.

Överläggning
Överläggningen på denna paragraf omfattar även paragraf 16 i detta protokoll.
 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Abel 
(MP), Anders Lönroth (MP), Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör, Gunilla 
Helmerson (M).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 15.1 till detta protokoll.
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Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 15.2 till detta 
protokoll.

Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 15.3 till detta 
protokoll.

Beslutet ska skickas till
Vincero AB
Huddinge samhällsfastigheter AB
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 16

Diarienummer KS-2020/1409.214

Intentionsavtal mellan Huddinge kommun, Vincero AB och 
Witzenmann Sverige AB inom kommundelen Sjödalen

Kommunstyrelsens beslut
Intentionsavtal mellan Huddinge kommun, Vincero AB och Witzenmann Sverige AB 
rörande kvarteren Verkstaden, Hantverket och Tonfisken inom kommundelen 
Sjödalen godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 11 november 2020.

Sammanfattning
I centrala Huddinge pågår planering för en omfattande utbyggnad de närmaste åren. I 
Storängen pågår en omvandling från industriverksamheter till en ny stadsdel som 
omfattar bostäder, service, parker, torg och gator, en skola, förskolor, idrottshall och 
bollplan. Förändringen har påbörjats i kvarteren Repstegen, Brandstegen och 
Takstegen som är i princip färdigställda med cirka 650 bostäder och service. Etapp 2 
är pågående detaljplanering av kvarteren Fabriken/Förrådet med cirka 1650 bostäder 
och service och i etapp 3, kvarteret Aspen med flera, planeras för skola, fristående 
förskola, idrott och parkstråk.
 
Vincero AB har i egenskap av huvudsaklig markägare presenterat ett projekt för 
kommunen med förslag till utveckling av nästkommande etapp, etapp 4, i Storängen. 
Exploatörerna vill pröva möjligheten att uppföra bostäder i nio kvarter med 
verksamheter i gatuplan mot större gator.
 
Syftet med projektet är att omvandla kvarteren till attraktiva och hållbara stadskvarter 
Huddinge i huvudsaklig överensstämmelse med den fördjupade översiktsplanen för 
Storängen. Området föreslås utvecklas med kvaliteter som överensstämmer med 
pågående planering av etapp 2, Fabriken/Förrådet, där variation, gestaltning och 
kvalitetsnivåer utgår från det gestaltningsprogram som kommunen och byggaktörerna 
gemensamt tagit fram. Beträffande skala och stadsstruktur avses projektet också 
överensstämma med planerna i etapp 2.
 
Huddinge kommun har upprättat förslag till intentionsavtal mellan kommunen, 
Vincero AB och Witzenmann Sverige AB i vilket det bland annat regleras 
inriktningen för ny detaljplan, kommande marköverlåtelse samt fördelning av 
kostnader för allmänna anläggningar. I avtalet säkras kommunens rätt till option på 
maximalt 6 LSS-lägenheter och 10 lägenheter för sociala ändamål. Vidare framgår att 
exploatörerna inom området ska anlägga minst två förskolor som vardera ska ha plats 
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för 100–160 barn. Verksamhetslokaler ska finnas i bottenvåning längs bl.a. del av 
Sjödalsvägen, Centralvägen och Dalhemsvägen.
 
Enligt avtalsförslaget ska exploatörerna bekosta utbyggnaden av områdesspecifika 
allmänna anläggningar inom planområdet, t ex kommunala gator, gång- och 
cykelvägar och parkeringsplatser. Exploatörerna ska stå för de faktiska kostnaderna 
för de områdesspecifika anläggningarna. Exploatörerna ska även bidra ekonomiskt 
till övergripande allmänna anläggningar inom och i anslutning till planområdet.
 
Projektet finns med i ”Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 
2020 med utblick till 2035” och positivt planbesked gavs i september 2019. Projektet 
överensstämmer även med kommunens översiktsplan och bedöms ge ett nollresultat. 
Planuppdraget hanteras i separat ärende, KS-2020/2087 och detaljplanen beräknas 
antas tidigast under kvartal 2 2023.

Överläggning
Se paragraf 15 i detta protokoll för överläggning.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 16.1 till detta protokoll.

Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 16.2 till detta 
protokoll.

Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 16.3 till detta 
protokoll.

Beslutet ska skickas till
Vincero AB
Witzenmann Sverige AB
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 17

Diarienummer KS-2018/2693.104

Cykelkarta för mountainbike och uppmärkning av 
mountainbikeleder - ställningstagande över Huddingeförslag

Kommunstyrelsens beslut
Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 24 november 2020, anses Huddingeförslaget besvarat.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen har den 15 augusti 2018 har fått in ett Huddingeförslag där det 
föreslås att kommunen märker upp leder för mountainbike och att dessa märks ut på 
en karta.
 
Ärendet skickades ut på remiss den 19 november 2018 till klimat- och 
stadsmiljönämnden och kultur- och fritidsnämnden för yttrande. Under hösten 2020 
har ett omtag gjorts där underlag gåtts igenom och ny information inhämtas, 
sammanställningen redovisas i följande tjänsteutlåtande.
 
I dagsläget pågår ett arbete i Flottsbro där det redan idag finns två leder 
uppmarkerade samt en spårcentral vid parkeringsplatsen. Lederna ska märkas upp på 
en karta som planeras bli klar under kommande år.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Christian Ottosson (C), 
Anders Abel (MP) och Anders Lönroth (MP).
 
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Huddingeförslaget, se 
Vänsterpartiets förslag som bilaga 17.1 till detta protokoll.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens förslag till 
beslut mot bifall till Huddingeförslaget. Härvid finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar således om att anse Huddingeförslaget som besvarat.
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Reservationer
Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag, se bilaga 17.1 till detta 
protokoll.

Protokollsanteckningar
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 17.2 till detta protokoll.

Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 17.3 till detta 
protokoll.

Beslutet ska skickas till
Förslagsställaren
Remissinstanserna
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 18

Diarienummer KS-2020/1604.104

Rusta upp fotbollsplan vid Drejarvägen - ställningstagande 
över Huddingeförslag

Sammanfattning
Ärendet utgår från dagens sammanträde eftersom det bordlades på 
samhällsbyggnadsutskottets sammanträde den 26 januari 2021.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 19

Diarienummer KS-2020/2320.641

Revidering av föreskrifter för kommunal och enskild 
förskoleverksamhet – HKF 6310

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – ska ha den 
ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020.

2. Beslutet enligt punkten 1 ska gälla från den 1 mars 2021.

Sammanfattning
Föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – fick sin utformning 
genom kommunfullmäktiges beslut den 23 april 2018, § 17.
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har i samråd med kommunstyrelsens förvaltning 
utarbetat ett förslag till reviderade föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – 
HKF 6310. Syftet har varit att ta fram ett mer överskådligt, tydligt och lättförståeligt 
dokument, vilket bidrar till att öka rättssäkerheten för kommunens invånare.
 
Förskolenämnden har den 9 december 2020, § 9, beslutat föreslå fullmäktige att 
fastställa barn- och utbildningsförvaltningens förslag till reviderade föreskrifter för 
förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – i enlighet med bilaga 5 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020.
 
De ändringar som förskolenämnden föreslår i föreskrifter för förskola och pedagogisk 
omsorg – HKF 6310 – framgår av jämförelsetabell i bilaga 6 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020.
 
Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att kommunfullmäktige godkänner förskolenämndens förslag till 
föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – dock med vissa 
redaktionella ändringar.
 
Kommunstyrelsens förvaltnings föreslagna redaktionella ändringar, i förhållande till 
förskolenämndens förslag, framgår av markeringar i bilaga 2 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 2020.
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 
föreskrifter för förskola och pedagogisk omsorg – HKF 6310 – ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 16 december 2020.

Överläggning
Se paragraf 3 i detta protokoll för överläggning.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) anmäler en 
gemensam protokollsanteckning för Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet, se bilaga 19.1 till detta protokoll.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 20

Diarienummer KS-2020/1442.172

Måltidspolicy för Huddinge kommun

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Måltidspolicy enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 15 
december 2020, antas.

Sammanfattning
Kommunfullmäktige beslutade den 14 december 2020 att ge kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att, i samråd med barn- och utbildningsförvaltningen, 
gymnasie- och arbetsmarknasförvaltingen och socialförvaltningen, att ta fram ett 
förslag till en kostpolicy för Huddinge kommun.
 
Policyn syftar till att förstärka och fortsätta kommunens arbete med att kvalitetssäkra 
måltidsverksamheten inom förskola, skola och äldreomsorg. Det övergripande målet 
är att främja invånarnas hälsa och välbefinnande.
 
Policyn grundar sig på aktuell forskning, nationella rekommendationer och 
kommunens mål.
 
För att bredda policyns inriktning och bättre beskriva verksamheternas uppdrag, 
föreslås att kostpolicyn istället bör benämnas måltidspolicy.
 
Kommunstyrelsens förvaltning förslår att måltidspolicyn antas.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson 
(C), Sara Heelge Vikmång (S) och Daniel Dronjak (M).
 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag vilket återfinns som bilaga 
20.1 till detta protokoll. Förslaget innebär ett ändringsförslag och ett tilläggsförslag i 
bilaga 1.
 
Christian Ottosson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner
Proposition ställs i tre steg.

I steg ett ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Nujin Alacabeks 
(V) ändringsförslag mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå Nujin Alacabeks (V) ändringsförslag.

I steg två ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Nujin 
Alacabeks (V) tilläggsförslag mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå Nujin Alacabeks (V) tilläggsförslag.

I steg tre frågar ordförande om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag, och finner härvid att så är fallet.

Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag i sin helhet.

Reservationer
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
20.1 till detta protokoll.

Protokollsanteckningar
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 20.2 till detta 
protokoll.

Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 20.3 i detta 
protokoll.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 21

Diarienummer KS-2018/784.119

Kvalitetscertifiera kommunen och dess verksamheter - svar 
på motion väckt av Martin Nigals (SD)

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 30 
november 2020, anses motionen Kvalitetscertifiera kommunen och dess verksamheter 
besvarad.

Sammanfattning
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 26 mars 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunen låter ISO-certifiera sig enligt till exempel kvalitetsstandard 
9001 och miljöstandard ISO 14001 eller liknande.
 
Förslagsställaren anser att för att ständigt kunna förbättra en verksamhet så är det till 
stor hjälp att ha verksamhetens processer dokumenterade. Motionären anser att 
certifiering enligt kvalitetsstandard är en hjälp för att underlätta kommunens arbete 
med att närma sig visionen om en effektiv verksamhet. Certifiering skulle också 
hjälpa kommunen att framstå som en attraktiv kommun och arbetsgivare.
 
Sammanfattningsvis bedömer kommunstyrelsens förvaltning att Huddinge kommun 
sammantaget har ledningssystem för hållbar utveckling, anpassat för kommuner och 
regioner, och därför redan har systematik, modeller och program för att arbeta med 
verksamhetsutveckling inom de områden som motionären föreslår att kommunen ska 
certifiera sig inom. Mot bakgrund av detta föreslås att motionen ska anses besvarad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 22

Diarienummer KS-2020/2364.111

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 1 februari 2021

Kommunstyrelsens beslut
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagor till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2020 godkänns.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 23

Diarienummer KS-2021/188.901

Valärenden

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen beslutar

att befria Margareta Forsell (L) från uppdraget som ersättare i trygghets- och 
delaktighetsberedningen.

att befria Pia Berkman (KD) från uppdraget som ledamot i Huddinges 
funktionshinderråd.

att befria Barbro Lind (MP) från uppdraget som ledamot i Huddinges pensionärsråd.

att befria Karl Henriksson (KD) från uppdraget som ersättare i Huddinge kommuns 
näringslivsberedning.

att befria Mikael Ljungblom (MP) från uppdraget som ersättare i Huddinge kommuns 
näringslivsberedning.

Kommunstyrelsen beslutar vidare om följande val för nedan angiven tid:

Nya ersättare i trygghets- och delaktighetsberedningen för perioden till och med 
den 31 december 2022

Per Johansson (L) efter Margareta Forsell.

Christian Stulen (HP) efter Jan Hermansson

Ny ledamot i pensionärsrådet för perioden till och med den 31 december 2022

Per Öberg (MP) efter Barbro Lind.

Nya ersättare i näringslivsberedningen för perioden till och med den 31 
december 2022

Anders Lönroth (MP) efter Mikael Ljungblom.

Thomas Schnittger (KD) efter Karl Henriksson.

Ny ledamot i högskolerådet för perioden till och med den 31 december 2022

Tomas Selin (C) efter Daniel Dronjak.

Ny ledamot i Huddinges funktionshinderråd för perioden till och med den 31 
december 2022

Malin Aspö (KD) efter Pia Berkman. 
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Kommunstyrelsen beslutar välja följande ombud samt ersättare för ombud:

 
Huddinge kommuns ombud på 2021 års föreningsstämma i Samverkan i Huddinge
Ombud Ersättare för ombud
Angelica Bergholtz, kommunjurist Patrik Forshage, biträdande kommundirektör

Huddinge kommuns ombud på 2021 års föreningsstämma i Föreningen Arena 
Huddinge
Ombud Ersättare för ombud
Karl Henriksson (KD) Aysegül Balci (V)

Huddinge kommuns ombud på 2021 års föreningsstämma i Kommuninvest 
Ekonomiska Förening
Ombud Ersättare för ombud
Henrik Julin (C) 1.Sara Heelge-Vikmång (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter 
AB
Ombud Ersättare för ombud
Ingalill Söderberg (DP) 1. Rasmus Lenefors (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämma i Huge Bostäder AB

Ombud Ersättare för ombud
Ingalill Söderberg (DP) 1. Rasmus Lenefors (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämma i Södertörns Energi AB
Ombud Ersättare för ombud
Karl Henriksson (KD) 1. Britt Björneke (V)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämma i SRV Återvinning AB
Ombud Ersättare för ombud
Daniel Dronjak (M) 1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års ägarråd i Inera AB
Ombud Ersättare för ombud
Lars Björkman (HP) Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör

Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämmor i Stockholmsregionens 
Försäkring AB
Ombud Ersättare för ombud
Lars Björkman (HP) Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör

Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämmor i AB Vårljus 
Ombud Ersättare för ombud
Eva Carlsson-Paulsén (M) 1. Anneli Sjöberg (S)
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2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämmor i Stockholm Vatten AB
Ombud Ersättare för ombud
Christian Ottosson (C) 1. Ann-Marie Högberg (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör
Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämmor i Kommentusgruppen AB
Ombud Ersättare för ombud
Karl Henriksson (KD) 1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör

Sammanfattning
De aktuella avsägelserna, fyllnadsvalen och nomineringarna av ombud har tillställts 
kommunstyrelsen i form av ett val-PM, sammanställt av förvaltningen.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V), Daniel Dronjak (M), 
Ester Andréasson, tillförordnad chef för den administrativa sektionen, och Sara 
Heelge Vikmång (S).
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till nomineringen av Ingalill Söderberg (DP) 
som Huddinge kommuns ombud på 2021 års bolagsstämma i Huge Bostäder AB.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner
Proposition ställs i två steg.

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med det av 
förvaltningen sammanställda val-PM i samtliga val, förutom vid valet till Huddinge 
kommuns ombud respektive ersättare för ombud på 2021 års bolagsstämma i Huge 
Bostäder AB. Ordförande finner härvid att så är fallet.

Därefter ställer ordförande i tur och ordning proposition om bifall till vart och ett av 
de nominerade namnen vid valet till Huddinge kommuns ombud respektive ersättare 
för ombud på 2021 års bolagsstämma i Huge Bostäder AB, och finner härvid att 
följande väljs till ombud respektive ersättare för ombud för Huddinge kommun på 
2021 års bolagsstämma i Huge Bostäder AB:

Ombud Ersättare för ombud
Ingalill Söderberg (DP) 1. Rasmus Lenefors (S)

2. Petra Asplund Eriksson, 
ekonomidirektör
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 24

Information från framtidsdirektören

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Anna Gärdin, framtidsdirektör i Huddinge kommun sedan hösten 2020, ger en 
kortfattad presentation av sin yrkesbakgrund och presenterar sitt uppdrag som 
ansvarig för digitaliseringsavdelningen.

Överläggning
I ärendet yttrar sig även Daniel Dronjak (M) och Christina Eklund (M).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 25

Diarienummer KS-2020/2511.915

Meddelanden till kommunstyrelsen 1 februari 2021

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 
samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades.

Propositioner
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen tagit del av informationen, och 
finner härvid att så är fallet.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 26

Övriga frågor

Kommunstyrelsens beslut
De övriga frågorna har behandlats. 

Sammanfattning

Fråga anmäld av Anders Lönroth (MP) angående kommunens åtgärder i 
samband med den pågående branden i byggavfall vid Kagghamra, Botkyrka 
kommun:

Camilla Broo, kommundirektör, informerar om det släckningsarbete som Södertörns 
brandförsvarsförbund bedriver för att komma tillrätta med branden i Kagghamra samt 
hur kommunen har hanterat invånarnas frågor som inkommit med anledning av att 
lukten av brandrök är påtaglig i vissa delar av kommunen.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Camilla Broo, kommundirektör och Nujin 
Alacabek (V).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Kommunstyrelsen 1 februari 2021 § 27

Diarienummer KS-2020/769.111

Tillfälligt tillägg till ägardirektivet för Huge Bostäder AB

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Tillfälligt ägardirektiv för Huge Bostäder AB ska, i enlighet med vad som 
framgår av förordning (2020:237) om statligt stöd när vissa lokalhyresgäster 
fått rabatt på hyran, med hänsyn taget till de av regeringen vid återinförande 
av stödet beslutade förändringarna, gälla från och med 1 januari 2021 till och 
med som längst 30 juni 2021.

2. Tillfälligt ägardirektiv för Huge Bostäder AB gäller under förutsättning att 
regeringen fattar beslut om att återinföra stödet enligt förslag.

Sammanfattning
 Sjukdomen covid-19, orsakad av det nya viruset SARS-CoV-2 (nya 
coronaviruset) fick under kort tid i början på 2020 stor påverkan på världen och det 
svenska samhället. Med anledning av virusets konsekvenser för många företagare 
beslutade regeringen den 16 april 2020 om förordning (2020:237) om statligt stöd när 
vissa lokalhyresgäster fått rabatt på hyran. Kommunfullmäktige beslutade därför vid 
sammanträdet den 20 april 2020 § 30, om ett tillfälligt tillägg till ägardirektivet för 
Huge Bostäder AB som skulle gälla från och med den 1 april till och med den 30 
september 2020.
 
För att mildra de ekonomiska konsekvenserna av den under vintern ökade 
smittspridningen föreslår regeringen nu att det statliga stödet när vissa 
lokalhyresgäster får rabatt på hyran som togs fram våren 2020 återinförs för 
ytterligare tre månader, januari - mars 2021.
 
Det statliga stödet föreslås utformas så att staten, under vissa i förordningen angivna 
förutsättningar, kan lämna ett stöd på maximalt 50 procent av den nedsatta fasta 
hyran. Hyresgästen kan söka upp till 100 procent nedsättning av den fasta hyran. I 
övrigt följer hyresstödet tidigare konstruktion. För 2020 uppgick stödet maximalt till 
25 procent av tidigare fasta hyran. Hyresvärden ersatte hyresgästen med 25 procent 
och hyresgästen betalade 50 procent av hyran.
 
Mot bakgrund av ovan nämnda föreslås att kommunfullmäktige fattar beslut om att 
förnya det tillfälliga ägardirektivet för Huge Bostäder AB.
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Rabatten på hyran avser enligt förslaget perioden den 1 januari 2021 till och med den 
31 mars 2021. Då det fortsatt föreligger stora osäkerheter gällande smittspridningen 
av covid-19 och dess påverkan på samhället föreslås det tillfälliga tilläggsdirektivet 
att gälla fram till och med den 30 juni 2021. Detta för det fall att det på nationell nivå 
skulle beslutas om en eventuell förlängning av det statliga stödet. Tillfälligt 
ägardirektiv för Huge Bostäder AB gäller under förutsättning att regeringen fattar 
beslut om att återinföra stödet enligt förslag.

Överläggning
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut, och finner härvid att så är fallet.
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